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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 581 (MOF alm. del) stillet 19. marts efter ønske fra 

Marianne Bigum (SF). 

Spørgsmål nr. 581 

”Er ministeren generelt og grundlæggende enig i, at forvaltningen af Danmarks dyreliv skal tage 

udgangspunkt i fakta og at iværksættelse af forvaltningsmæssige initiativer bør være rettet mod at 

tjene et formål og ikke alene være følelsesmæssigt begrundede, samt at der skal være en faglig 

begrundet forventning om, at sådanne tiltag faktisk vil medvirke til at udmønte det formål som tiltaget 

skal udmønte?” 

Svar 

Jeg er enig i, at forvaltningen af dyrelivet i Danmark skal baseres på fagligt begrundede og 

understøttede tiltag. Det kommer også til udtryk i ulveforvaltningen, hvor regeringen fokuserer på 

indsatser, som fagligt vurderes at sikre en bedre sameksistens med ulven. 

 

Regeringen har sammen med SF, Danmarksdemokraterne, Liberal Alliance, Det Konservative 

Folkeparti, Radikale Venstre, Dansk Folkeparti, Alternativet og Nye Borgerlige f.eks. afsat 20,2 mio. 

kr. ekstra på finansloven i perioden 2024-2027 til at styrke initiativer på ulveområdet. Midlerne er 

bl.a. med til at sikre, at tilskudsordningen til ulvesikring af hegn er udvidet til hele Jylland. 

Miljøstyrelsen vurderer, at de ulvesikrede hegn fungerer godt og nedsætter risikoen for ulveangreb 

markant, og på den baggrund har regeringen i januar 2024 på baggrund af aftalen om finansloven for 

2024 udvidet ordningen. Herudover skal midlerne også styrke overvågning af og forskning i 

ulvebestanden i Danmark, så vi løbende kan styrke forvaltningsgrundlaget og sørge for den rette 

balance af initiativer i ulveforvaltningen.  
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